

PRESS RELEASE

**Council of Europe
Communications**



T +33(0)388412560

www.coe.int

pressunit@coe.int

Ref. 414(2011)

Council of Europe's Venice Commission visits Hungary to prepare an opinion on the new constitution

Dates and place : 17-18 May 2011, Budapest (Hungary)

Description: A delegation from the Council of Europe's Venice Commission is to meet representatives of the authorities, the various political parties and civil society in Hungary to discuss the country's new constitution adopted on 18 April 2011.

Context: At the request of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe, the Venice Commission is currently preparing an opinion on the new Hungarian constitution.

In March 2011, at the request of the Hungarian government, the Venice Commission already adopted an opinion on three legal questions which arose in the process of drafting the new constitution.

The opinion on the constitution is due to be adopted at the plenary session in Venice on 17 and 18 June 2011. It will be published upon adoption and will be posted on the Commission's website www.venice.coe.int.

The Venice Commission is an advisory body of the Council of Europe made up of independent legal experts.

Press contact : Tatiana Mychelova, External Relations, Venice Commission
Tel. +33 (0)3 88 41 38 68, tatiana.mychelova@coe.int

La Commission de Venise du Conseil de l'Europe se rend en Hongrie pour préparer un avis sur la nouvelle Constitution

Dates et lieu : 17-18 mai 2011, Budapest (Hongrie)

Description : Une délégation de la Commission de Venise du Conseil de l'Europe rencontrera des représentants des autorités, des différentes forces politiques hongroises et de la société civile au sujet de la nouvelle Constitution de la Hongrie, adoptée le 18 avril 2011.

Contexte : A la demande de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe, la Commission de Venise prépare actuellement un avis sur la nouvelle Constitution hongroise.

En mars 2011, à la demande du gouvernement hongrois, la Commission de Venise a déjà adopté un avis sur trois questions juridiques apparues dans le contexte de l'élaboration de la nouvelle Constitution.

L'adoption de l'avis est à l'ordre du jour de sa session plénière les 17 et 18 juin prochain à Venise. L'avis sera public dès son adoption et sera disponible sur le site web de la Commission www.venice.coe.int.

La Commission de Venise est un organe consultatif du Conseil de l'Europe composé d'experts juridiques indépendants.

Contact presse : Tatiana Mychelova, Relations externes, Commission de Venise
Tél. +33 (0)3 88 41 38 68, tatiana.mychelova@coe.int

